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SAÚDO DO ALCALDE

Estimados veciños, veciñas, colaboradores, institucións, amigos e
amigas: 

Por oitavo ano consecutivo (xa dende o ano 2018 —que rápido pasa o
tempo!—), non temos palabras para definir como nos sentimos de
agradecidos cara a vós. A colaboración vosa foi plena unha vez máis, e é
algo do que podemos estar máis que orgullosos. 

23 · 26 xu
llo

3

SAÚDO DA COMISIÓN ·  I

As festas que estamos a ter, dende logo que é froito de toda a axuda
que nos achegades ano tras ano, que nos apoiais coma ninguén, e do
cal estaremos eternamente agradecidos.

As festas patronais non só son unha oportunidade para celebrar as
nosas tradicións, senón tamén para fortalecer os lazos que nos unen
como veciñas, veciños, amigas e amigos. Coma sempre, grazas a todos
vós, temos a oportunidade de poder crear recordos que permanecerán
nos nosos corazóns por moito tempo.

Como gran novidade deste ano, cabe destacar a ampliación do campo
da festa e a sesión de fogos artificiais que teremos o Día do Santiago.
Cremos que é algo que a todas e todos nos entusiasma, e que, sen
dúbida, quedará como un elemento fixo no noso programa.

Por outra banda, contaremos tamén coas mellores orquestras, como
Los Satélites, Olympus ou El Combo Dominicano. Sen esquecernos,
por suposto, do gran concerto de Xabier Díaz, que nos acompañará no
derradeiro día.
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Son moitas as emocións que unha persoa leva consigo durante as
festas do Santiago Apóstolo, pero podedes estar seguros de que non
hai maior satisfacción ca vervos a todos e todas desfrutando delas.
As festas forman parte da nosa identidade como pobo galego (que
sería de nós sen as nosas festas!) e cremos que debemos facer todo o
posible para non perder esta marabillosa tradición.

Agardamos que este #SantiagoCv25, un dos programas máis
completos ata o de agora, sexa do voso agrado e estea á altura de
todas as expectativas.

Moi boas felices festas do Santiago Apóstolo, vémonos no campo 😊!

GRAZAS

Asdo.: Comisión de Festas do Santiago Apóstolo ‘25 de Castroverde

SAÚDO DA COMISIÓN ·  II
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SAÚDO DO ALCALDE · I

Queridos veciños, veciñas e visitantes:

É un privilexio para min, dirixirme un ano máis a todos vós con
motivo das festas patronais en honor ao Santiago Apóstolo, quero
invitarvos a participar e que desfrutedes de todas as actividades que
se programaron para estes días.

Son catro días de
celebración que veñen
acompañados de
numerosas actividades,
feitas con moita ilusión e
sempre pensando en
que unhas festas teñen
que ser participativas,
onde todos nos sintamos
identificados, intentando
chegar tanto aos cativos,
rapaces e maiores.
Poderedes desfrutar de
verbenas con grandes
orquestras, charangas,  
grupos de música 

tradicional, actividades deportivas, festa infantil, etc. dende logo o
que se pretende é dinamizar o noso concello creando harmonía,
convivencia e por suposto diversión.

Quero facer un agradecemento expreso a todos os rapaces que
forman parte da comisión de festas, porque grazas ao seu traballo,
esforzo e dedicación podemos desfrutar outro ano máis delas, por
iso o meu máis sincero e amplo recoñecemento pola labor feita.

Aínda así, as festas, á fin e ao cabo facédelas vós, sen a vosa presenza,
a de amigos, familiares, visitantes... non hai festas, así pois, anímovos a
que participedes nelas.

Dende o concello colaboramos coa comisión de festas facendo un
importante esforzo económico, para que estas festas segan estando
á altura do que se merecen, non esquecéndome tamén das 



colaboracións feitas polos veciños e veciñas, asociacións, empresas e
institucións, entre todos facemos que estas festas sexan unha
realidade.

Este ano, poderemos desfrutar todos e todas dun campo da festa
máis amplo, o concello fixo un investimento considerable na
adquisición de dúas parcelas anexas á existente, nas que tamén se
fará outro reembolso importante para o seu acondicionamento,
destinadas tanto para a celebración de festas, aparcadoiro, etc.

Aproveito tamén para facervos chegar un forte abrazo aos que non
podedes asistir por diversos motivos, aos que están pasando por
momentos difíciles e aos que compartiron con nos datas pasadas e
hoxe non se atopan entre nos, pero a diario os recordamos. Por
suposto tamén, dar a benvida a cantos veciños se incorporaron á
nosa localidade estes últimos tempos.

Esperando que todo saia como Castroverde se merece, que
desfrutedes ao máximo destes días e recordade que me tedes á
vosa disposición durante todo o ano.

En nome da Corporación Municipal que presido, e no meu,
desexámosvos que pasedes unhas boas festas do Santiago Apóstolo
2025!

O voso Alcalde:

Xosé María Arias Fernández
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SAÚDO DO ALCALDE · II
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MISAS
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PROGRAMA · I

MÉRCORES 23 · DÍA DA ORIENTACIÓN
19:30 H. Proba de orientación ORIENTIBIRRING na praza do

concello.

23:00 H. Festa e verbena coas orquestras LOS SATÉLITES e
FINISTERRE.
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PROGRAMA · II
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PROGRAMA · III

XOVES 24 · DÍA GRANDE

13:00 H. Misa solemne na igrexa parroquial.

14:00 H. Sesión vermú con NUEVA FUERZA, no campo da
festa. Contaremos tamén coa Foodtruck de Galicia
Sabe Amar.

Foodtruck de Galicia Sabe Amar na praza do concello.11:00 H. 

18:30 H. Dallecopé con PULPIÑO VIASCÓN, o home
orquestra, na praza do concello (Programa Móvete
2025 da Área de Cultura da Deputación de Lugo).
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PROGRAMA · IV

XOVES 24 · DÍA GRANDE
19:30 H. Actuación da charanga FUEGO STREET BAND polos

bares do pobo.

23:30 H. Festa e verbena con NUEVA FUERZA e a orquestra
OLYMPUS.
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PROGRAMA · V

VENRES 25 · DÍA DO PATRÓN

13:00 H. Misa solemne e procesión, na igrexa parroquial.

14:00 H. Pasarrúas con TAMBUKDA ata o campo da festa.

Pasarrúas co grupo de batucada TAMBUKDA.12:00 H. 

14:30 H. Sesión vermú co grupo D’CANO.



20
#
Sa
n
ti
ag

oC
v2
5

festascastroverde.gal



23 · 26 xu
llo

21

PROGRAMA · VI

VENRES 25 · DÍA DO PATRÓN
19:30 H. Actuación da MEKANIKA ROLLING BAND polos

bares do pobo (Programa Móvete 2025 da Área de
Cultura da Deputación de Lugo).

23:30 H. Festa e verbena con D’CANO e a orquestra EL
COMBO DOMINICANO.
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PROGRAMA · VII

VENRES 25 · DÍA DO PATRÓN
00:00 H. Sesión de FOGOS ARTIFICIAIS. Espectáculo

pirotécnico a cargo da Pirotecnia Calvo de Sarria.

Zona de visualización: campo da festa.
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PROGRAMA · VIII
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PROGRAMA · IX

SÁBADO 26 · DÍA DA FOLIADA
13:00 H. Pasarrúas do grupo tradicional OS VALUROS de

Castro de Rei (Programa Tradigalu da Área de Cultura
da Deputación de Lugo).

16:30 H. Xogos infantís na praza do concello (Organizado polo
Concello de Castroverde).

Comezo dos CANTOS DE TABERNA, nos cales
contaremos cos seguintes grupos:

19:30 H.

TRASDALOMBA · Castroverde
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PROGRAMA · X
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PROGRAMA · XI

SÁBADO 26 · DÍA DA FOLIADA

AIRIÑOS DO NEIRA · Baralla

TOXO QUEIMADO · Baleira

OS XÍLGAROS · Lugo
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PROGRAMA · XII

SÁBADO 26 · DÍA DA FOLIADA
22:30 H. Concerto de XABIER DÍAZ & ADUFEIRAS DE

SALITRE na praza do concello (Área da Mocidade da
Deputación de Lugo).
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FESTAS PATRONAIS CONCELLO DE CASTROVERDE

PARROQUIA MES DÍAS PATRÓN/ONA

REBORDAOS Abril 26 San Xurxo

CELLÁN CALVOS Maio 17 Virxe do Bon Parto

SOUTO DE TORRES Maio 25 Virxe dos Milagros

BARREDO Xuño 7 San Antonio

FRANCELOS Xuño 21 San Xoán

SERÉS Xullo 5 San Pedro

A MEDA Xullo 19 Santiago Apóstolo

CASTROVERDE Xullo 23 ó 26 Santiago Apóstolo

VILABADE Agosto 2 e 3 Virxe do Carme

*VILAR DE CÁS Agosto 15 A Nosa Señora

PUMAREGA Agosto 23 e 24 Santa Cristina e Santa Mariña

TÓRDEA Agosto 23 e 24 San Roque e Santo Tomé

SAN PAIO Agosto 30 San Ramón

PENA Setembro 6 Santa Mª Magdalena

BOLAÑO Setembro 6 San Ramón

MIRANDELA Setembro 6 Santo Cristo

OUTEIRO Setembro 13 e 14 Ecce Homo

MONTECUBEIRO Setembro 19 e 20 San Cibrao e Ecche Homo

*ESPASANDE Setembro 20 e 21 Virxe das Angustias

*PÁRAMO Setembro 27 San Miguel

*SAN MIGUEL Setembro 27 Arcanxo San Miguel

FURÍS Outubro 4 Virxe do Rosario

*ESPASANDE Decembro 6 Santa Lucía

CASTROVERDE Decembro 20 Festa da Xuventude

* Indica que a festa non está confirmada. A data establecida é meramente unha aproximación.

Outras festas que levan anos sen facerse: San Julián de Pereiramá (Virxe das
Ermitas), Masoucos (Virxe do Bo Consello), San Cosme de Barreiros, Cobelas (San
Miguel, San Antonio, Virxe do Rosario), Vilalle (San Pedro), Agustín (A Nosa
Señora), Frairía (Virxe das Dores), Uriz (Santa María),  Riomol (San Pedro), Riomol
(San Roque), Cellán de Mosteiro (Virxe dos Remedios) e Miranda entre outras.

Se botas algunha de menos, podes escribirnos a info@festascastroverde.gal.
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Botas algo de menos no programa, algo que cres que
quedaría ben?
Non boto nada en falta, hai algo de todo e para todos os
gustos e idades.

Que é o máis destacarías das festas, co que máis te
quedas, o que máis ilusión che fai?
O que mais ilusión me fai das orquestras son os Satélites,
pero tamén me gustan moito as charangas e o sábado os
cantos de taberna e o concerto na praza, pero sobre todo o
espírito festeiro que hai eses días no pobo.

Como cres que inflúe a festa na vila, canto impacto pode
ter?
Eu creo que ten moito impacto en todos os aspectos
(económico, social...)

Cres que é importante que haxa unhas festas a altura,
pero claro, ata que nivel?
Eu creo que no nivel que están agora mesmo está moi ben,
máis non se pode pedir!

Que é para ti Castroverde?
Non é moi fácil de explicar, é moi importante, o pobo, a
xente... Todo!

ESCOITANDO A VILA · I

Adolfo Seijas
Xubilado

Que son para ti as festas do Santiago,
como o vives?
A tope! Para min as festas do Santiago
son as mellores, Eu estas festas
disfrútoas moitísimo. Son días que a
xente o pasa moi ben na vila e
encántame.
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Que é o máis destacarías das festas, co que máis te
quedas, o que máis ilusión che fai?
Lo que más me gusta son las atracciones para ir con mis
amigas y el día de las charangas.

Como cres que inflúe o Santiago na vila, canto impacto
pode ter?
Las fiestas me gustan mucho y las del Santiago las que más.

Cres que é importante que haxa unhas festas a altura,
pero claro, ata que nivel?
Muy importante.

Que é para ti Castroverde?
Es donde vivo con mi familia y donde están mis amigas y
amigos.

23 · 26 xu
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ESCOITANDO A VILA · II

Leire Marey
Xuventude de Castroverde

Que son para ti as festas do Santiago,
como o vives?
Son las fiestas de mi pueblo y me lo
paso siempre muy bien.

Botas algo de menos no programa,
algo que cres que quedaría ben?

A mí me gusta mucho Aitana, a ver si puede venir algún día.
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Botas algo de menos no programa, algo que cres que quedaría
ben?
Creo que é un programa moi traballado e completo. Quedaría ben
algunha parada para facer un descanso.

Que é o máis destacarías das festas, co que máis te quedas, o
que máis ilusión che fai?
A sesión vermú é unha das miñas partes favoritas, gozo moito cos
invitados e con todos os veciños da vila, aínda que este ano teño
ganas de ver os fogos artificiais.

Como cres que inflúe a festa na vila, canto impacto pode ter?
Creo que as festas poñen a Castroverde nun lugar que lle
corresponde e penso que da beneficio a moitos negocios do pobo.
Renóvanse as vaixelas ou algunha que outra copa que rompe
durante as festas e límpanse as telas de araña das casas jajajaja.

Cres que é importante que haxa unhas festas a altura, pero
claro, ata que nivel?
A comisión de festas está facendo un gran traballo e penso que
están facendo unhas festas de 10, con manter este nivel para min é
máis que suficiente.

Que é para ti Castroverde?
Moi boa pregunta. En Castroverde nacín, creieime e aquí morrerei.
Como en todos os pobos, hai cousas boas e cousas malas pero é a
miña casa, o meu fogar.

23 · 26 xu
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Fidel Freire
Xerente Construcciones Freire

Que son para ti as festas do Santiago,
como o vives?
As festas son unha forma máis de gozar a
vida e vívoas intensamente dende ben
pequeno. Aos 12 anos fun de cabezudo
durante un pasacalles que houbo nas
festas, recorríamos o pobo dunha punta a
outra coa banda, recordo que facía 

ESCOITANDO A VILA · III

moitísima calor e eu estaba desexando quitar o traxe.
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Botas algo de menos no programa, algo que cres que
quedaría ben?
Non, creo que hai para todos os gustos e idades.

Que é o máis destacarías das festas, co que máis te quedas,
o que máis ilusión che fai?
O que máis destaco, son as grandes orquestras cas que
contamos estes últimos anos. Eu persoalmente quédome cas
deste ano 2025, grazas ó traballo incansable da comisión de
festa que forman un gran equipo.
Ilusión por nada en concreto, simplemente gústame que
teñamos festas.

Como cres que inflúe a festa na vila, canto impacto pode
ter?
Inflúe en varias cousas, no económico sobre todo para a
maioría dos negocios (non é o caso do meu). Tanto as festas do
Santiago como outros eventos que se organizan durante o ano
axudan a promocionar a vila de Castroverde.

Cres que é importante que haxa unhas festas a altura, pero
claro, ata que nivel?
Claro que si, pero creo que xa se chegou ao nivel suficiente.

Que é para ti Castroverde?
Para min Castroverde é todo, onde nacín, onde me criei, onde
vivo e onde teño o meu negocio, que dende aquí quero
agradecer a todos aos meus clientes por facer posible que siga
aquí despois de 42 anos.
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Guadalupe Pena
Axente de MGS Seguros

Que son para ti as festas do Santiago,
como o vives?
Para min as festas do Santiago sempre
foron moi importantes, e de feito os anos
que quedaron sen facer non me gustaba
nada, chegaban eses días e parecía todo
moi triste. Eu desfruto das festas en
familia.

ESCOITANDO A VILA · IV
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Botas algo de menos no programa, algo que cres que quedaría ben?
Non boto nada de menos a verdade, son unhas festas perfectas, pero si
podo meter algo, sería un partido de solteiros contra casados jajajaja.

Que é o máis destacarías das festas, co que máis te quedas, o que
máis ilusión che fai?
O que mais destaco son as orquestras que a comisión trae, porque
supón un traballo moi complicado. Quédome sen ningunha dúbida ca
sesión vermú e o tardeo de todos os días, xa que son os mellores
momentos. O que mais ilusión me fai é ver a Castroverde cheo, con
xente de todos os lados, que iso é un beneficio para a vila moi grande.

Como cres que inflúe a festa na vila, canto impacto pode ter?
Moito sen dúbida, o impacto é enorme, podémolo ver anos atrás que
non se collía no campo da festa, porque vén xente de todos os lados.

Cres que é importante que haxa unhas festas a altura, pero claro,
ata que nivel?
Claro que si, non sabería dicirche a verdade, porque cada ano superase
o nivel do pasado, así que o nivel que siga crecendo que isto é perfecto
para todos.

De onde che vén esa devoción polo fútbol, como chegas ó
Deportivo? 
Non sabería decidirme, porque dende pequeno empezo a xogar no
colexio xa con 4 años, e grazas ó meu avó que me levaba a adestrar,
collín a afección tan grande que lle teño a este deporte. A miña
chegada ó Deportivo prodúcese despois de estar en categorías
inferiores como biberón, benxamín e alevín na S.D Residencia e no Club
Deportivo Lugo respectivamente, en cadetes de primeiro ano chego ao
Deportivo. 
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Manu Ferreiro
Xogador do RC Deportivo Fabril

Que son para ti as festas do Santiago,
como o vives?
Para min é do mellor do ano porque vexo o
meu pobo cheo de xente, con moi bo
ambiente, aínda que pola miña profesión as
vivo un pouco apartadas xa que comezamos
ca nosa pretempada, pero aínda así as ganas
de ver o pobo con ese gran aspecto nunca se
me vai da cabeza.

CASTROVERDE POLO MUNDO · I



Como valorarías a tempada pasada, cumpríronse as expectativas,
e as persoais?
Pois empezou dunha maneira moi difícil, cunha lesión no xeonllo,
pero iso fíxome traballar máis e mellorar en todos os ámbitos. A nivel
de expectativas cumpríronse as dúas tanto persoal como grupal,
chegando a xogar moitos partidos co Fabril, e chegando a un play off
onde podo dicir que é un gran experiencia para min, así que si, podo
dicir que estou moi contento con esta tempada.
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CASTROVERDE POLO MUNDO · II

Como xogador, como te definirías?
Cunha gran capacidade de traballo, unha gran visión de xogo e
tamén penso que teño un bon pé. 

Un xogador que sexa o teu referente? 
Difícil a verdade, porque o tridente do medio campo do Real Madrid
(Kroos, Modric e Casemiro) serían os meus referentes, pero si me teño
que decantar por un, quédome con Kroos, pola súa elegancia á hora
de xogar e a súa ampla visión de xogo.

Por último, que é para ti Castroverde? 
Buff para min todo a verdade, é que ver a xente que te viu dende
pequeno, que se preocupa por ti, é un sentimento incrible, e despois
todo o que vivín aquí, que xa van 18 anos, non tería palabras para dicir
o que é para min Castroverde, pero a xente que me coñece un pouco,
sabe que Castroverde é o mellor que me pasou. 
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Considero que o programa é súper completo, sempre se mira por todos
os públicos, dende os mais cativos ata os nosos maiores. Ademais, sempre
se fai festa para a vila, pero tamén se xera unha atracción de público
doutros concellos veciños, cousa que creo bastante positiva para todos.
Vádesme a permitir que diga, de forma totalmente humorística, que o
único que falta no programa son eu, pero dádeme tempo, cumprirei ese
obxectivo!

Que é o máis destacarías das festas, co que máis te quedas, o que máis
ilusión che fai?
Ao mellor xa é unha "deformación profesional", pero o que máis me
ilusiona é ver á xente da vila disfrutando e cun sorriso. Por suposto que
teño un milleiro de cousas boas que dicir sobre estas festas pero
quédome co ben que o pasamos sempre.

Como cres que inflúe a festa na vila, canto impacto pode ter?
Para os veciños, o impacto é evidente, estou segura de que somos moitos
os que agardamos con ansias estas datas, é imposible non desfrutar deste
bo traballo que realiza a comisión ano tras ano.
Como xa dixen anteriormente, estas festas non se quedan só na vila.
Paréceme precioso que resulte atractivo para a xente o feito de achegarse
á nosa casa a través de amigos, familiares, orquestras e outras
agrupacións... Temos un concello digno de amosar e as festas son unha
boa forma de presumir del.

Cres que é importante que haxa unhas festas a altura, pero claro, ata
que nivel?
Como veciña, non podo negar que me gustan as festas grandes sempre
que exista a posibilidade de facelas, tanto económica como socialmente
falando. Como traballadora do sector, creo que é importante darlle a
oportunidade a agrupacións diferentes, máis pequenas, de outros cortes...
Todo o mundo merece escoitar unha agrupación que lle encaixe, e todas
as agrupacións merecen ser escoitadas.
Creo que o nivel destas festas é xigantesco como todos sabemos, pero 
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Aroa Millares
Vocalista do Grupo Montreal

Que son para ti as festas do Santiago, como o
vives?
Para min estas festas son un dos momentos
icónicos do ano. As xuntanzas familiares, o
ambiente da vila, os esperados reencontros... Se
todo iso o acompañas de boa música, tes o plan
ideal para todos.

CASTROVERDE POLO MUNDO · III

Botas algo de menos no programa, algo que
cres que quedaría ben?
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CASTROVERDE POLO MUNDO · IV

para min o valor está precisamente en amoldarse ao público desta
maneira e permitir que os diferentes artistas nos expresemos.

Que tal está sendo a xira con
Montreal, sendo o teu segundo ano
na verbena?
A verdade é que estou encantada de
poder aportar o meu grao de area a este
proxecto. Somos unha pequena familia
e valoro moito o traballo da directiva e
dos meus compañeiros, é un pracer
coincidir e compartir con eles cada
noite, de verdade que é un auténtico
luxo aprender deles. Este ano 2025
vimos pisando moi forte, xa o veredes!

Que valoración nos podes dar sobre o
teu paso na sexta edición da Liga dos
Cantantes?
O meu paso pola Liga... Dende logo que
para min foi un mestrado de
aprendizaxe constante, tanto musical
como persoal. É unha experiencia dura,
pero marabillosa. Lévome un recordo

Como chegas o mundo da verbena, como foi ese primeiro paso?
Eu sempre tiven moita relación coa música, pero como instrumentista.
Pasei polo Conservatorio de Música Xoán Montes de Lugo, e ao rematar,
empecei a fixarme noutros ámbitos musicais que non fosen o piano
clásico.
Como apaixonada dos escenarios e tamén como amante da verbena,
pensei que podería ser un bo lugar para min. Un día, anuncieime en
Orquestas de Galicia, sen intención de nada en verdade, xa que eu non
contaba co que pasou despois. Chamáronme de varias agrupacións, e sen
crermo de todo, alí estaba eu. Efectivamente, atopei o meu lugar.

Por último, que é para ti Castroverde? 
Para min Castroverde é casa, é familia, é unha sinal de identidade.
Considérome moi afortunada de pertencer a un concello así.
Se me permitides, vou a aproveitar para agradecer todo o apoio recibido
por parte de todos os veciños, é algo moi bonito que me levarei sempre.

Mirando cara o futuro ou non tan futuro, veste coa oportunidade de
estar  en algunha orquestra das grandes?
Son unha persoa moi ambiciosa, polo que mentiría se dixera que non me
esforzo ao máximo para poder acadar ese obxectivo, aínda que son
consciente de que non depende só de min. O tempo nos dirá...

incrible e a moitas persoas bonitas que me brindaron todo o apoio do
mundo. Só podo dar as grazas por esta oportunidade que, de seguro,
marca o comezo dunha nova etapa na miña vida artística.
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o “Paco Pestana”, eu proporía mil cousas. Aproveitando que hai moita
xente polas festas, quizais un evento alí, como unha obra de teatro, un
monólogo...

Que é o máis destacarías das festas, co que máis te quedas, o que máis
ilusión che fai?
A ledicia nas caras dos veciños. O traballo impagábel da comisión, que
sempre loita por unhas festas de 1º nivel, para o desfrute de todas e todos.

Como cres que inflúe a festa na vila, canto impacto pode ter?
Castroverde é un referente nas festas da nosa Galicia. Vén xente de todas
as partes. O impacto económico é bestial. Os pobos lindeiros son
participantes de primeira man e todos os anos repiten. 
A maiores, vén moita xente polas festas, xente de aquí que, por motivos
de vida, están fóra o resto do ano.

Cres que é importante que haxa unhas festas a altura, pero claro, ata
que nivel?
É moi importante, na miña opinión. As festas teñen, como xa dixen, un
grande impacto social, econonómico...E, se estas son boas... 
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CASTROVERDE POLO MUNDO · V

Edu Carreira
Artista polifacético

Que son para ti as festas do Santiago, como o
vives?
Polas festas do Santiago, Castroverde cobra
unha forza especial. Vén moita xente e o pobo
rezuma vida. Son uns días moi especiais de
festa e alegría. 

Botas algo de menos no programa, algo que
cres que quedaría ben?
Preguntarlle isto a un artista...Agora que temos

Como nace o proxecto de Nabos de Gracián?
A partir da pandemia, que trouxo moita incerteza, cos diarios e xornais
cheos de novas como: paro, ertes, moitas mortes causadas pola covid.

Na TVG, no telexornal, dedican un minuto
escaso ao tema de corrupcións políticas e
pandemia, e botan unha ampla reportaxe para
uns nabos xigantes que nacían nun pobo de
Castroverde, en Gracían.
Cone Juan Murado ponse en contacto con
Xesús Trashorras, e este, comigo e con Manuel
Vázquez. Aí xorde a idea de crear un grupo
creativo e cultural, e o máis doado, foi poñerlle o
nome.



Tedes en mente algunha novidade que nos poidas contar?
O grupo ampliouse así: Cone Juan Morado (Mondariz), Xesús Trashorras
(Castroverde), Manuel Vázquez (Valonga · Pol), Sonia Melón (Mondariz), 
Xesús Bermúdez Tellado (Mosteiro - Pol), Toño Núñez (Navia de Suarna),
Xosé Manuel Do Castro (Palas de Rei), Ánxela Gracián (Castroverde) e Edu
Carreira (Castroverde).

Entre todos estamos a facer moitos proxectos: encontros de lectura,
recitais poéticos...Fixemos o noso 1º Nº dun fanzine cultural onde
entrevistamos a xente do entorno cultural, conectamos con falantes
galegos asturianos, extremeños...Agora estamos próximos á publicación
do 2ª Nº desta “revista”.

Tamén colaboramos na visualización do libro “Son Galego” dun home
arxentino pero de corazón galego. Home que foi mestre na súa Arxentina
natal pero que, por medio do seu avó, rescatou para si o galego...unha
historia marabillosa que xa está editada por Medulia Editorial
(presentarase no Paco Pestana o vindeiro 1 de agosto, no noso pobo).
Tamén estamos a colaborar con Kamarada Editorial, un novo proxecto
nado en Barreiros, Castroverde, da man de Cristina de Iskoö.

Que che gusta máis, pintar ou escribir, con que te identificas máis?
En son un artista polifacético. Xa de pequeniño non paraba de escribir, de
debuxar, de pintar...Os relatos e a poesía son a miña paixón, pero a pintura
non é menos. Non sabería que elixir, pois a miña vida bebe de todas esas
fontes.

Por último, que é para ti Castroverde?
Castroverde é onde nacín. Onde naceron meus pais, meus avós, meus
irmáns, os meus amigos...Cando entro en Castroverde, síntome coma se
viñese de andar cuns zapatos que mancan e, ao entrar no meu pobo,
síntome coma descalzo e aliviado.
Castroverde é o meu AMOR! 
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CASTROVERDE POLO MUNDO · VI
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LOCALIZACIÓN
Rúa do Alcalde Xetas, 27120, Castroverde (Lugo)

COMO CHEGAR
Pola estrada LU-530 de Lugo á Fonsagrada ou pola DP-1611
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UBICACIÓN DO CAMPO DA FESTA

LOCALIZACIÓN
Rúa do Alcalde Xetas, 27120, Castroverde (Lugo)

COMO CHEGAR
Pola estrada LU-530 de Lugo á Fonsagrada ou pola DP-1611
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LOCALIZACIÓN
Rúa do Alcalde Xetas, 27120, Castroverde (Lugo)

COMO CHEGAR
Pola estrada LU-530 de Lugo á Fonsagrada ou pola DP-1611
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HORARIOS DO BUS DE LIÑA
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LOCALIZACIÓN
Rúa do Alcalde Xetas, 27120, Castroverde (Lugo)

COMO CHEGAR
Pola estrada LU-530 de Lugo á Fonsagrada ou pola DP-1611

Motor 3.0
Bloqueo traseiro
Warn 8274 
Focos led
Barra led dianteira
Bola de enganche
Roda 33
Tapizados en chapa de aluminio
Homologado
ITV en regla

Absterse mareantes 23 · 26 xu
llo
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PUBLICIDADE XERAL

Toyota Land Cruiser

628 03 99 94 
15.000

Usado · Bon estado
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LOCALIZACIÓN
Rúa do Alcalde Xetas, 27120, Castroverde (Lugo)

COMO CHEGAR
Pola estrada LU-530 de Lugo á Fonsagrada ou pola DP-1611
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LOCALIZACIÓN
Rúa do Alcalde Xetas, 27120, Castroverde (Lugo)

COMO CHEGAR
Pola estrada LU-530 de Lugo á Fonsagrada ou pola DP-1611
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LOCALIZACIÓN
Rúa do Alcalde Xetas, 27120, Castroverde (Lugo)

COMO CHEGAR
Pola estrada LU-530 de Lugo á Fonsagrada ou pola DP-1611
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SUDOKU

O Sudoku é un xogo de lóxica baseado en encher unha grella de 9x9
casillas dividida en 9 cadrados de 3x3. O obxectivo é colocar os números
do 1 ao 9 en cada fila, columna e cadrado pequeno sen repetilos. 
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LOCALIZACIÓN
Rúa do Alcalde Xetas, 27120, Castroverde (Lugo)

COMO CHEGAR
Pola estrada LU-530 de Lugo á Fonsagrada ou pola DP-1611

CONCELLO DE CASTROVERDE
Praza do Concello, nº 2
27120, Castroverde
https://concellodecastroverde.gal/
982 31 20 80 / 982 31 22 87

BOMBEIROS
Parque de Bombeiros. Avda. da Coruña, 240. Antigo
Cuartel de Garabolos. 27003. Lugo. 080 / 982297480.

CRUZ VERMELLA
Avenida de Madrid, s/n. 27002. Lugo. 982231613.

GARDA CIVIL: 982 31 20 02
GARDA CIVIL DE TRÁFICO: 062
URXENCIAS MÉDICAS: 061
EMERXENCIAS: 112

TAXIS
Manel Pereira: 665 85 15 01
Juan Carlos Fernández: 679 42 85 91
Manuel Lago: 608 18 54 26
José García Sarceda (Taxi de 7 prazas adaptado a
minusválidos): 636 95 28 91
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OUTRA INFORMACIÓN DE INTERESE

O programa das festas do Santiago
Apóstolo 2025 pode ser obxecto de
modificacións. Calquera novidade será
publicada nas nosas canles oficiais:

@todocastroverde

@festascastroverde

festascastroverde.gal
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